
R. Juknevičienė: „Šiandien labiau nei rusiškai kalbantys Kremliaus
kanalai, grėsmę kelia lietuviškai Kremliaus žinutes skleidžiantys

youtubai ar kitokios melo platformos“

Apžvelgdama savaitę, Europos Parlamento narė Rasa Juknevičienė daug dėmesio skyrė
Lietuvai. Pakalbėti apie mūsų šalies situaciją ją paskatino du dalykai. Pirmas – žinia iš
kandidato į Saugumo departamentą vadovus apie tai, kad Lietuvoje kiemas iššluotas ir kad
ši
svarbi mūsų saugumui struktūra orientuosis labiau į žvalgybą, nei į kontržvalgybą. Antras –
Seimo Pirmininko Sauliaus Skvernelio dalyvavimas Janutienės laidoje tą pačią savaitę, kai jis
pats prabilo apie 5 koloną Seime.
Įrašą žiūrėkite: https://youtu.be/HzElxqhvOOA
Pirmiausia apie iššluotą kiemą.
„Tradicinių senovinių šnipų gal ir jau ir nebėra daug, bet kad Lietuva būtų Rusijos
hibridinio karo prieš visą Europą švari oazė, tuo neįmanoma patikėti. Ir čia daug sunkesnis
kontržvalgybinis darbas, nei tik sugaudyti senukus kasmet važinėjančius su informacija į
Rusiją, – sakė EP narė. – Siekis užvaldyti žmonių protus ir paruošti dirvą per kolaborantus,
per naudingus idiotus (Lenino terminas, beje) – tai yra pirmoji karo prieš mus fazė. Labai
svarbi“.
Pasak parlamentarės, tai – ne dronų, ne artilerijos karas ir ne karas, atakuojant
raketomis, tačiau karas. Kremlius siekia kiekvienoje ES valstybėje padėti laimėti valdžią
tokiems, kurie būtų jei ne atviri jų šalininkai ir pagalbininkai ES ar NATO viduje, tai bent jau
silpni ir lengviau palenkiami. Šio karo pagrindinis naikinantis ginklas – melas ir
manipuliacijos.
„Todėl šiandien labiau nei rusiškai kalbantys Kremliaus kanalai, grėsmę kelia
lietuviškai Kremliaus žinutes skleidžiantys youtubai ar kitokios melo platformos. Deja, bet
demokratijos teturi vienintelį ginklą apsisaugoti nuo tokios agresijos – protingus ir
išsilavinusius žmones su atspariomis smegenimis. Tokių valstybių, kur 100 proc. visi būtų
įžvalgūs, apskritai nėra. O ir JAV pavyzdys visai neįkvepia optimizmui“, – kalbėjo R.
Juknevičienė.
Pasak jos, negalima to nematyti ir sakyti, kad esame saugūs savo švariame nuo šnipų
kieme.
Stebina ir S. Skvernelis, prieš rinkimus entuziastingai dalyvavęs pas Yanutene.
Daugelis tai nurašė rinkimams – nori politikas pasiekti daugiau balsų. Tačiau dabar jis –
antras žmogus pagal Lietuvos Konstituciją valstybėje. Žmogus, kuris tik ką prabilęs apie 5
koloną, tą pačią savaitę nueina kalbėti į tos kolonos irštvą!
„Kai kas sakys, kad reikia kalbėti ir Yanutene auditorijai. Ten irgi rinkėjai. Taip, tačiau
dar svarbiau yra penktos kolonos legitimizacija. Politinė, psichologinė legimitizacija. Čia
kaip fronto linija. Tu negali būti ir už Ukrainą, ir už Rusiją vienu metu. Tu negali, tiesiog! Juk
ir tarp Solovjovo laidų žiūrovų yra rinkėjų iš Lietuvos. Tai kodėl ten nenuėjus? Sakot ne, tai
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kas kita! – pabrėžė R. Juknevičienė. – Kodėl? Juk esmė ar Yanutene, ar Solovjovas yra ta
pati. Tik adaptuota lietuviškai auditorijai“.
Politikoje nuo Lietuvos Nepriklausomybės esanti R. Juknevičienė sakė gerai žinanti,
jog viešas melas nėra kažkas naujo.
„Kai prasidėjo Sąjūdis, vienas iš stipriausių mus užvaldžiusių jausmų buvo –
išsivadavimas iš sovietinio melo. Tai buvo tokia galinga laisvės kalbėti, skaityti, pasakoti
tiesą banga, kad gal net neįmanoma išreikšti žodžiais. Pamenu, kaip skaitėm, dalinomės
kiekvienu pasirodžiusiu straipsniu apie tremtį, apie partizanų kovas. Nustebsit, bet daug
laisvės plūdo iš Maskvos leidinių, eidavom jų skaityti į bibliotekas. Ir, va, šiandien,
stovėdama prieš jus, jaučiu priešingą jausmą – sunkiai sustabdoma melo banga plūsta atgal
ir
mes pradedame joje skęsti“, – kalbėjo EP narė.
Anot jos, dar vos prieš dešimtmetį atrodė, kad su nauja socialinių tinklų banga ateis dar
daugiau laisvės kalbėti, rašyti. Ir tai tikrai atėjo. Tačiau atėjo ir tikras protų bei emocijų
karas.
Susigrupavome į nesutaikomus burbulus, plinta neapykanta.
Tai ne naujas karas, tačiau kitoks.
„Kol siaubingas melas plito iš melo imperijos Rusijos, iš Kremliaus, atrodė,
susitvarkysim, esam atsparūs. Ar atsparūs? Bijau, kad nebe. Būtent todėl galimo didelio ir
tikro karo akivaizdoje pačia pavojingiausia grėsme laikau dalies mūsų visuomenės mažėjantį
atsparumą melui“, – kalbėjo R. Juknevičienė.
Į žmonių dažną klausimą, o kaip atskirti, kas ten iš jūsų meluoja, o kas sako tiesą, ji
atsakė: „Tikrai nelengva atskirti. Reikia daug pastangų, kad suprastum. Va, tada ir ateina
Žemaitaitis su Janutiene į jūsų protus. Ne, ne tų, kurie dabar manęs klausosi. Į tų, kurie
niekada čia nebūna. Va, čia ir yra S. Skvernelio nelaimė – eidamas pas Janutienę jis dar
labiau supainioja žmonių protus, supainiodamas gėrį ir blogį, melą ir tiesą į vieną nuodingą
kokteilį.“
Kaip pradėti susikalbėti? Ar įmanoma skiepus neigiančiam žmogui paaiškinti, kad
karas Ukrainoje nėra JAV darbas? Tuo labiau kad dabar jau tai sakoma ne tik iš Kremliaus,
bet ir iš Baltųjų rūmų?
„Gerų atsakymų ir greitų sprendimų jums neturiu. Tik viena žinau – turime atsilaikyti.
Nes kai nuskęsim yanutienių baloje, bus per vėlu“, – apžvalgą baigė R. Juknevičienė.
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